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P R O T O K Ó Ł  NR XXXII/12 

z sesji Rady Miejskiej w Kożuchowie 

odbytej w dniu 27 czerwca 2012 roku 

pod przewodnictwem Przewodniczącego 

Rady Miejskiej Zbigniewa Duszy 

 
 

W sesji uczestniczyło 15 radnych na ustawowy stan 15. 

Lista obecności w załączeniu. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

1. Ogrodnik Andrzej   - Burmistrz Kożuchowa  

2. Żyrolis Adam   - Zastępca Burmistrza Kożuchowa 

3. Ponikwia Kazimierz  - Sekretarz Gminy 

4. Piotrowska Jolanta   -  Skarbnik Gminy 

5. Szczepankiewicz Katarzyna -  Radca Prawny UM 

6. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysi, goście. /Lista obecności  

w załączeniu./  
 

Do pkt.1. 

Otwarcia sesji o godz. 14.00 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Dusza witając 

radnych oraz gości. Stwierdził prawomocność obrad. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał proponowany porządek obrad, 

który przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2011 rok. 

a/ podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011 rok. /numer druku XXXII/1/12/ 

b/ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium  Burmistrzowi Kożuchowa za 2011 

rok. /numer druku XXXII/2/12/ 

4. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2012 rok; /numer druku XXXII/8/12/ 

b/ zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów na 

lata 2012 – 2020; /numer druku XXXII/9/12/ 
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c/ podziału gminy na stałe okręgi wyborcze, oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu; /numer druku XXXII/3/12/ 

d/ podziału gminy na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych; /numer druku XXXII/4/12/ 

e/ wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobek lub klub 

dziecięcy na terenie Gminy Kożuchów; /numer druku XXXII/7/12/ 

f/ ustalenia warunków udzielania i wysokości bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości 

lokalowej mieszkalnej znajdującej się w budynku wpisanym do rejestru zabytków w drodze 

bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy; /numer druku XXXII/5/12/  

g/ ustalenia warunków udzielania i wysokości bonifikat przy sprzedaży nieruchomości 

lokalowych mieszkalnych w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowych najemców; 

/numer druku XXXII/6/12/  

6. Informacja Burmistrza o reorganizacji placówek kulturalnych w Gminie i powołaniu OSiR. 

7. Informacja o realizacji wniosków i interpelacji zgłaszanych przez radnych w okresie 

01.01.2012 r. - 31.05.2012 r. 

8. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej nr XXXI. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wycofanie punktu 4 lit. „c” 

porządku obrad . 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 14/ 

W trakcie głosowania obecnych 14 radnych. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wycofanie punktu 4 lit. „d” 

porządku obrad . 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 14/ 

W trakcie głosowania obecnych 14 radnych. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wycofanie punktu 4 lit. „e” 

porządku obrad . 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 14/ 

W trakcie głosowania obecnych 14 radnych. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie  

w punkcie 4 lit. „c” porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

bezprzetargowy tryb zawarcia umowy najmu; /numer druku XXXII/10/12/  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 14/ 
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W trakcie głosowania obecnych 14 radnych. 
 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2011 rok. 

a/ podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011 rok. /numer druku XXXII/1/12/ 

b/ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium  Burmistrzowi Kożuchowa za 2011 

rok. /numer druku XXXII/2/12/ 

4. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2012 rok; /numer druku XXXII/8/12/ 

b/ zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów na 

lata 2012 – 2020; /numer druku XXXII/9/12/ 

c/ wyrażenia zgody na bezprzetargowy tryb zawarcia umowy najmu; /numer druku 

XXXII/10/12/  

d/ ustalenia warunków udzielania i wysokości bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości 

lokalowej mieszkalnej znajdującej się w budynku wpisanym do rejestru zabytków w drodze 

bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy; /numer druku XXXII/5/12/  

e/ ustalenia warunków udzielania i wysokości bonifikat przy sprzedaży nieruchomości 

lokalowych mieszkalnych w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowych najemców; 

/numer druku XXXII/6/12/  

6. Informacja Burmistrza o reorganizacji placówek kulturalnych w Gminie i powołaniu OSiR. 

7. Informacja o realizacji wniosków i interpelacji zgłaszanych przez radnych w okresie 

01.01.2012 r. - 31.05.2012 r. 

8. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej nr XXXI. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. /za – 14/ 

W trakcie głosowania obecnych 14 radnych. 
 

Do pkt.2. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił sprawozdanie z prac Burmistrza 

między sesjami./Sprawozdanie w załączeniu./ 
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Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, podziękował Burmistrzowi za podjęcie 

inicjatywy w sprawie wyboru firmy zajmującej się utrzymaniem cmentarza.  
 

Do pkt.3.lit.a. 

Zbigniew Dusza – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił procedurę przyjęcia 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2011 rok i udzielenia absolutoriom Burmistrzowi 

Kożuchowa.  

Piotrowska Jolanta - Skarbnik Gminy szczegółowo omówiła sprawozdanie  

z wykonania budżetu Gminy Kożuchów za 2011 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy 

Kożuchów. /Sprawozdanie w załączeniu./  

Piotrowska Jolanta - Skarbnik Gminy odczytała uchwałę nr 281/2012 z 26 kwietnia 2012 r. 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza 

Kożuchowa sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Kożuchów za 2011 rok oraz 

informacji o stanie mienia komunalnego.  

Zbigniew Dusza – Przewodniczący Rady Miejskiej, otworzył dyskusję nt. sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Kożuchów za 2011 rok.  

Zbigniew Dusza – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, iż rok 2011 był rokiem bardzo 

ważnym w sferze finansów i funkcjonowania Gminy Kożuchów. Dokonało się zamknięcie 

większości operacji związanych z I etapem rewitalizacji. Bilans budżetu w takim momencie 

jest niezmiernie trudny. Odzwierciedleniem wykonalności budżetu są wskaźniki, które w 

zakresie wydatków w każdym punkcie zmierzały do 100% progu. Zbilansowanie zamknęło się 

mniejszym deficytem niż był zaplanowany.  

Malczyk Piotr – radny, stwierdził iż realizacja dochodów budżetu kształtowała się na niskim 

poziomie, zapytał jaka sytuacja jest w roku bieżącym. Czy zostały wyciągnięte wnioski. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, że Gmina przetargowo 

przygotowana jest do sprzedaży mienia, ale nie zawsze to mienie znajduje swojego nabywcę. 

Taka sytuacja ma miejsce w roku bieżącym. Przygotowywane są kolejne nieruchomości do 

sprzedania w okolicy ulicy Chabrowej. Najtrudniejsza jest sprawa związana ze sprzedażą 

mieszkań w budynku pokoszarowym. Jeżeli mieszkania nie zostaną sprzedane wówczas będą 

zasiedlone, jako mieszkania komunalne. W takiej sytuacji Gmina będzie uzyskiwała środki  

z tytułu czynszu.  

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu, stwierdził, że sprawa 

związana z wydatkowaniem środków w ramach funduszu sołeckiego nie „wyglądała dobrze”. 

Stwierdził, iż nie chciałby, aby w roku 2012 powtórzyła się sytuacja z roku 2011. 



5 

 

Zaproponował, aby każda Rada Sołecka otrzymywała środki w podobnej wysokości 

procentowej, tak aby wszyscy w równym stopniu mogli korzystać ze środków. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przypomniał, że wydatkowanie środków 

związane jest z wykonaniem dochodów bieżących. Stwierdził, iż nie wszystkie zaplanowane 

inwestycje można podzielić, dlatego  w takich przypadkach wykonanie mogło wynieść 100%.  

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, oświadczyła, że 

sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2011 zostało pozytywnie zaopiniowane przez 

członków Komisji. 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, iż patrząc na wskaźniki 

można stwierdzić że jest dobrze, ale wchodząc w szczegóły można się dopatrywać pewnych 

nieprawidłowości. Dodał, że niepokojąca jest sprawa wykorzystania zaplanowanych funduszy 

w drogach wewnętrznych gminnych. Prac do zrobienia jest bardzo dużo a wykonanie 

kształtuje się na poziomie ok. 28%. Poprosił o przyjrzenie się sytuacji. Nadmienił iż pomimo 

tych uwag będzie głosował za przyjęciem sprawozdania i udzieleniem absolutorium 

Burmistrzowi Kożuchowa. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, iż w budżecie nie znalazło się wiele rzeczy o które 

wnioskował, ale sprawozdanie ocenia pozytywnie ponieważ budżet konsensusem 

wypracowanym przez radnych.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zauważył, że 

stypendia dla uczniów wykonane zostały w 48%. Zaapelował, aby w latach przyszłych kwota 

ta była wykorzystana w 100%. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, iż sprawa jest przedmiotem 

dokładnych analiz. Do każdej kwoty stypendium Gmina dopłaca udział własny w wysokości 

20%. Dodał, iż stypendium nie może być przydzielone osobie, która nie spełnia kryterium 

dochodowego, które nie zmienia się od ok. 7 lat.  

Białousow Krzysztof – mieszkaniec, stwierdził, iż w Gminie nie zauważa się problemu biedy 

i bezdomności.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zauważył, iż co najmniej jedna osoba bezdomna 

otrzymała od Gminy mieszkanie przy ulicy Moniuszki. 

Białousow Krzysztof – mieszkaniec, stwierdził, iż ludzie mieszkają na działkach dopóki nie 

stracą oka lub nogi, wówczas otrzymują od Gminy mieszkanie. Zapewnił, iż w dniu 

jutrzejszym przyniesie ok. 200 adresów niezamieszkałych mieszkań. Nadmienił, że z opieki 

społecznej otrzymał 20 zł. zapomogi. 
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Zbigniew Dusza – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał opinie Komisji Stałych Rady 

Miejskiej dotyczących rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2011.  

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2011 rok. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 14/ 

W trakcie głosowania obecnych 14 radnych. 
 

Do pkt.3.lit.b. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, odczytał opinię 

Komisji w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2011 wraz z wnioskiem 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Kożuchowa. Oświadczył, że sprawozdanie  

z wykonania budżetu za rok 2011 zostało pozytywnie zaopiniowane przez członków Komisji. 

Zbigniew Dusza – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał uchwałę nr 390/2012 z dnia 11 

czerwca 2012 r. Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej.  

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie  

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Kożuchowa za 2011 rok.  

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. / za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się od 

głosu – 1/ 

W trakcie głosowania obecnych 14 radnych. 
 

Do pkt.4. 

Zbigniew Dusza – Przewodniczący Rady Miejskiej, poprosił o składanie wniosków  

i interpelacji w formie ustnej lub pisemnej.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, poprosił, aby 

w przypadku nieobecności Burmistrza w posiedzeniach Komisji uczestniczył kompetentny 

pracownik, który przedstawiłby projekt uchwały. 

Perdian Halina – radna, zapytała czy remont murów obronnych przy ul. Spacerowej będzie 

kontynuowany. 
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Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, stwierdził, że wielokrotnie sygnalizowano 

w jakim trybie planowany jest remont murów obronnych. Pielęgnacja murów będzie 

kontynuowana. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny,  przypomniał, iż miesiąc temu zgłaszał wniosek  

o posprzątanie terenu za stacją trafo przy ulicy Krzywoustego. Do dnia dzisiejszego nie zostało 

to wykonane. Poprosił o zwrócenie się ze sprawą do PUK Uskom. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zapewnił, że interwencja w tej sprawie 

zostanie podjęta. 

Jelinek Marcin –  radny, zapytał kiedy będą wprowadzone zmiany w systemie nagłośnienia. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, że jedno stanowisko nagłaśniające 

kosztuje ok. 1200 zł. System nagłaśniający składający się z 16 stanowisk i kamery do przekazu 

on–line to koszt 38 000 zł.  Głośniki, które wiszą na ścianie można uruchomić przez 

wzmacniacz. Wzmacniacz został przekazany do KS Korona. Zapewnił, iż na każdą sesję 

wzmacniacz będzie przyniesiony i podłączony.  

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, ponownie 

poprosił o remont przystanków w Stypułowie. 
 

Do pkt.5.lit.a. 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2012 rok. /numer druku XXXII/8/12/ 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2012 rok. 

 Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. / za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się od 

głosu – 1/ 
 

Do pkt.5.lit.b. 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów na lata 2012 – 2020. /numer 

druku XXXII/9/12/ 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów na lata 2012 – 2020. 
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Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 15/ 
 

Do pkt.5.lit.c. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na bezprzetargowy tryb zawarcia umowy najmu. /numer druku XXXII/10/12/  

Dodał, iż umowa najmu dotyczy lokalu położonego na parterze budynku Urzędu Miejskiego. 

Lokal  przeznaczony będzie na kasę banku. Dodał, iż założeniem jest, aby wszelkie 

zobowiązania wpłacane na rzecz Gminy wykonywane były bez obciążania mieszkańców 

dodatkowymi opłatami.  

Perdian Halina – radna, zapytała, czy opłaty nie będą pobierane przez cały okres umowy 

najmu. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, iż w umowie na prowadzenie rachunku 

pomiędzy Gminą a Bankiem widnieje zapis iż taka prowizja nie będzie pobierana. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej, zapytała który 

bank będzie prowadził kasę. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poinformował, że będzie to bank prowadzący 

rachunek Gminy, w chwili obecnej jest to Bank Spółdzielczy. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na bezprzetargowy tryb zawarcia umowy najmu. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 15/ 
 

Do pkt.5.lit.d. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

ustalenia warunków udzielania i wysokości bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości 

lokalowej mieszkalnej znajdującej się w budynku wpisanym do rejestru zabytków w drodze 

bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy. /numer druku XXXII/5/12/  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, czy 

sprzedaż nie będzie stwarzała problemów przy II etapie rewitalizacji jeżeli w kamienicy część 

mieszkań będzie własnością Gminy a część nie. Może się okazać, że mieszkańcy nie będą 

mieli środków na remont. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, wyjaśnił, iż na podstawie ustawy 

wspólnota mieszkaniowa powstaje w momencie sprzedaży pierwszego lokalu. Właściciel 

zobowiązany jest do ponoszenia kosztów działań remontowych. W interesie właścicieli, jak  
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i Gminy leży, aby lokale były sprzedawane. Dodał, iż nie można wykluczyć sytuacji o której 

mówi radny Niezgodzki. Dodał, iż w sytuacji kiedy najemca nie zalega z opłatami i występuje 

z wnioskiem o wykup Gmina nie ma możliwości odmowy sprzedaży. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, uzupełnił iż w przypadku zabytku Gmina może 

udzielić wsparcia na prace restauratorskie. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

ustalenia warunków udzielania i wysokości bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości 

lokalowej mieszkalnej znajdującej się w budynku wpisanym do rejestru zabytków w drodze 

bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. / za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się od 

głosu – 1/ 
 

Do pkt.5.lit.e. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

ustalenia warunków udzielania i wysokości bonifikat przy sprzedaży nieruchomości 

lokalowych mieszkalnych w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowych najemców. 

/numer druku XXXII/6/12/ 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych RM. 

/Opinie w załączeniu./ 

Medyński Jan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały w sprawie 

ustalenia warunków udzielania i wysokości bonifikat przy sprzedaży nieruchomości 

lokalowych mieszkalnych w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowych najemców. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. / za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się od 

głosu – 1/ 
 

Do pkt.6. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił informację o reorganizacji placówek 

kulturalnych w Gminie i powołaniu OSiR. Powiedział, iż dyskusja na ten temat toczy się od 

kilku lat. Poszukiwane są możliwości finansowe rozdzielenia KOKiS „Zamek” na dwie 

odrębne instytucje. Symulacja finansowa wykonana dwa lata temu wykazała, iż minimalny 

budżet OSiR wyniósłby  350 000 zł. Stwierdził, że w chwili obecnej Gminy nie stać na 

wyodrębnienie takiej jednostki, dlatego proponuje, aby w strukturze wewnętrznej KOKiS 

„Zamek” wyodrębnić Ośrodek Sportu i Rekreacji a także Muzeum Ziemi Kożuchowskiej.  
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W takiej sytuacji Dyrektor KOKiS „Zamek” wyznacza kierownika odpowiedzialnego za daną 

część, przydziela środki budżetowe które Gmina przekaże na realizację zadań. Dodał, iż do 

zadań KOKiS „Zamek” należałoby dopisać zadania z zakresu muzealnictwa. Po utworzeniu 

Muzeum Ziemi Kożuchowskiej Gmina wystąpiłaby do Muzeum w Świdnicy i Szprotawie  

o przekazanie zinwentaryzowanych i zakonserwowanych przedmiotów odkrytych podczas 

prac archeologicznych na terenie Kożuchowa. Baszta byłaby siedzibą Muzeum Ziemi 

Kożuchowskiej, które za kilka lat mogłoby stać się odrębną jednostką. Stwierdził, że  

w przyszłym roku budżetowym w strukturze KOKiS „Zamek” będą środki na działalność 

statutową w zakresie OSiR i pierwsze środki wyodrębnione na prace przy zagospodarowaniu 

terenów i obiektów sportowych. Należy zorganizować spotkanie z Zarządem KS „Korona”  

w celu określenia niezbędnych do rozpoczęcia prac tak, aby Klub mógł działać w IV lidze. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej, stwierdziła, że 

cieszy się, iż wygrał zdrowy rozsądek i w związku z sytuacją finansową Gminy nie jest 

tworzona nowa jednostka - OSiR  

Borkowski Mirosław –  radny, stwierdził, że budżet Gminy od wielu lat ma duże potrzeby, 

zawsze środków brakowało. Stadion miejski i OSiR zawsze był pomijany. W miejscowościach 

mniejszych od Kożuchowa funkcjonują OSiR natomiast w większych miastach funkcjonują 

MOSiR. Powiedział, iż z dużą satysfakcją przyjmuje działania Burmistrza Kożuchowa, wierzy, 

że OSiR zostanie powołany. Jeżeli oczekiwania środowiska sportowego zmierzają w tym 

kierunku, to znaczy, że nikt nie oczekuje cudów. Oczekujemy, aby w skromnym budżecie 

Gminy, gdzie wydatki były, są i będą w roku 2013 znalazły się środki i zostanie utworzona 

komórka OSiR w ramach KOKiS „Zamek”. Nadmienił, iż marzeniem wielu ludzi jest stadion 

miejski. Zapytał, dlaczego Kożuchów ma być jedynym miastem w Województwie Lubuskim 

w którym nie ma stadionu. Stwierdził, że jeżeli zadanie nie będzie wykonane małymi krokami, 

to nie zostanie wykonane w ogóle ponieważ dużych pieniędzy nie będzie nigdy.  
 

Do pkt.7. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił informację o realizacji 

wniosków i interpelacji zgłaszanych przez radnych w okresie 01.01.2012 r. - 31.05.2012 r. 

/Sprawozdanie w załączeniu./ 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, stwierdził, 

terminowość udzielania odpowiedzi w stosunku do lat ubiegłych uległa znacznej poprawie. 
 

Do pkt.8 

Protokół z sesji Rady Miejskiej nr XXXI został przyjęty jednogłośnie. /za – 15/ 
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Do pkt.9. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej,  zasygnalizowała 

problem związany z osobami, które zbierają złom. Poinformowała, że w ostatnim czasie giną 

metalowe wycieraczki m.in. skradziono wycieraczkę w przychodni lekarskiej. Poprosiła  

o przeprowadzanie wyrywkowej kontroli osób, które handlują złomem. Poprosiła o zwrócenie 

się w tej sprawie do Policji. 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że słuszne jest oburzenie 

radnej J. Wiśniewskiej, ale osoby, które skupują złom poinformowane są jakich elementów nie 

mogą przyjmować. W przypadku próby sprzedaży zabronionego elementu osoba skupująca ma 

obowiązek poinformować o tym fakcie Policję. Stwierdził, że są to trudne sytuacje i należy 

liczyć głównie na obywatelską czujność. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, że są to poważne problemy.  

W ostatnim czasie skradziono transformator na ujęciu wody. Wartość transformatora wynosi 

30 000 złotych. Brak transformatora to brak wody dla mieszkańców. Należy nauczyć się, że to 

właściciel obiektu ma obowiązek podjąć działania w swojej sprawie. Powiedział, że nie może 

wysłać Straży Miejskiej do skupu złomu w celu sprawdzenia prowadzącego skup. 

Poinformował, że sprzedaż większych elementów miedzianych musi być rejestrowana. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej, stwierdziła, że 

intencją było, aby mieszkańcy wspólnie reagowali.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż problem rozwiązałoby 

powiększenie sieci monitoringu. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, przyznał rację Burmistrzowi Kożuchowa. Dodał, że 

należałoby skierować kamerę przy ulicy Zielonogórskiej na skup złomu. Spowodowałoby to 

przy okazji ujawnienie osób, które dewastują figurę Św. Nepomucena.  

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zapytał, czy przy wydzierżawianiu części podwórka przy 

kamienicy Rynek 4 przeprowadzane były konsultacje. Stwierdził że działanie wywołało 

konflikt. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przyznał, iż doszło do nieporozumień 

między mieszkańcami. Służby Burmistrza wyjaśniały sytuację. Przeprowadzono rozmowę  

z dzierżawcą terenu i zwrócono uwagę, że przedmiotem umowy terenu jest wyłącznie miejsce 

parkingowe. Jest to miejsce, które w żaden sposób nie utrudnia dostępu do budynku  

i pomieszczeń gospodarczych. Dodał, iż konflikt ma podłoże nie związane z dzierżawą.  

Szukiełowicz Zdzisław – radny, powiedział, że w związku z przesunięciem wykonania 

fontanny deklarowano przekazanie 200 000 złotych na remont bastei przy ul. Chopina. Cieszy 
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się, że w chwili obecnej przekazano 30 000 na jej zabezpieczenie. Zapytał, dlaczego nastąpiła 

zmiana. Zapytał, czy będzie wykonana dokumentacja Lapidarium i placu zabaw. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, że 30 000 zł. przekazano na 

rozpoczęcie prac ponieważ taka kwota została z kwoty 200 000 zł. przeznaczonej na fontannę. 

Nadmienił, iż nie deklarował przekazania kwoty 200 000 zł. na remont bastei. W dniu 

jutrzejszym planowane jest spotkanie z Konserwatorem Zabytków w celu omówienia 

ewentualnych prac. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, uzupełnił, iż w rozmowach padła kwota ok. 

200 000 zł., ale dotyczyła ona co najmniej trzech zadań, które w ramach tej kwoty powinny 

być realizowane, tj. plac zabaw przy ulicy Spacerowej, rozpoczęcie prac przy bastei, 

rozpoczęcie prac związanych z ratowaniem muru Lapidarium. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej w imieniu 

klubu MKS Time Kożuchów podziękował radnym za wsparcie finansowe, które umożliwiło 

wyjazd na turniej w Nowym Targu. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej zapytał czy 

świetlice wiejskie zgodnie z wcześniejszymi deklaracjami, zostaną ponownie przekazane przez 

KOKiS „Zamek” do Urzędu Miejskiego. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, iż świetlice zostaną przekazane po 

uzyskaniu deklaracji przejęcia obiektów w zarządzanie przez sołtysów.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, czy 

ogrzewanie świetlicy w Broniszowie zostało naprawione. 

Flis Bogusław – Dyrektor KOKiS „Zamek”, zapewnił, iż ogrzewanie będzie naprawione przed 

sezonem grzewczym. 

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, zapytał 

kiedy rozpoczną się prace w świetlicy w Stypułowie.  

Malczyk Piotr – radny, stwierdził, iż zgodnie z uchwałą wszelkie warunki przejęcia świetlic 

przez sołtysów będą zawarte w porozumieniach zawartych z Burmistrzem. 

Zakrzewski Bronisław – radny, stwierdził, iż podczas obchodów Dni Kożuchowa zabrakło 

przekazu telewizyjnego. Nadmienił, iż imprezie rangi Dni Kożuchowa oraz Jarmarku 

Mieszczańskiemu należy się taka oprawa. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, iż TVP Gorzów Wlkp. 

relacjonowała Dni Kożuchowa, relację na żywo przekazywało Radio Zachód. Dodał, iż 

dłuższa relacja wymaga zapłaty.  
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Zakrzewski Bronisław – radny, zapytał, czy jest pomysł, aby zakupić, chociaż jeden witraż 

eksponowany podczas wernisażu na zamku. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poinformował, że złożono wniosek na wymianę 

okien na parterze ściany północnej ratusza. Zalecenia konserwatorskie wskazują, że muszą to 

być okna witrażowe, być może przy realizacji zadania udałoby się „coś” takiego 

wkomponować. 

Zakrzewski Bronisław – radny, zapytał, czy można zastanowić się nad zamontowaniem 

większej ilości słupów ogłoszeniowych. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, odpowiedział, że można zastanowić się nad tym, 

ale wówczas należałoby rozejrzeć się za stylizowanymi słupami ogłoszeniowymi. W chwili 

obecnej w Rynku zamontowane są dwustronne tablice ogłoszeniowe.  

Zakrzewski Bronisław – radny, zapytał, czy siedziba Związku Emerytów został na stałe 

przeniesiona do USC. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, że siedziba jest tymczasowa. Jeżeli 

uda się przeprowadzić prace remontowe to Związek wróci do budynku przy ulicy 

Słowackiego. 

Zakrzewski Bronisław – radny, zapytał, czy w roku bieżącym będzie organizowana impreza 

lekkoatletyczna dla młodzieży. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, iż impreza odbędzie się we wrześniu 

br. 

Zakrzewski Bronisław – radny, zapytał, czy szkoły z terenu Gminy ponoszą koszty 

wynajęcia sali w KOKiS „Zamek” na zorganizowanie akademii z okazji zakończenia roku 

szkolnego. 

Flis Bogusław – Dyrektor KOKiS „Zamek”, zapewnił, iż szkoły nie są obciążane kosztami. 

Wyjaśnił, że w ubiegłym roku KOKiS „Zamek” był obciążany przez Gimnazjum kosztami  

z tyt. wynajmowania sali gimnastycznej na treningi młodych orlików. W związku z tym, kiedy 

Dyrektor Gimnazjum zwrócił się z pismem o wynajęcie sali na próby, to uzyskał odpowiedź, 

że koszt wynajęcia sali wynosić będzie 50 zł. Koszty te związane są ze zużyciem energii 

elektrycznej, wody a także kosztem sprzątania sali. Dodał, że próby mogą być prowadzone  

w salach gimnastycznych a ewentualnie próba generalna mogła być przeprowadzona  

w Zamku. 

Zakrzewski Bronisław – radny, stwierdził, iż nie chodzi o Gminazjum. 



14 

 

Flis Bogusław – Dyrektor KOKiS „Zamek”, wyjaśnił, iż Szkoła Podstawowa nr 2 zwróciła się 

o wynajęcie sali w dniu jutrzejszym w godzinach popołudniowych. W dniu tym 

przygotowywane jest wesele w związku z tym nie jest to możliwe. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej zapytał, czy są 

nowe informacje nt. utworzenia Domu Środowiskowego w budynku po byłej Szkole 

Podstawowej w Broniszowie. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, że na chwilę obecną nie ma nowych 

informacji. Odbędzie się spotkanie z Dyrektorem Departamentu Społecznego Urzędu 

Wojewódzkiego w Gorzowie Wlkp.. Stwierdził, że nie orientuje się czy w roku bieżącym są 

jeszcze środki na utworzenie takiej instytucji. Zapewnił, że będzie szukał pomysłu na 

zagospodarowania tego obiektu.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, stwierdził, że 

jeżeli budynek miałby być pusty, to może należy zastanowić się nad utworzeniem przedszkola 

i wpisania go do uchwały w sprawie obwodów szkół i przedszkoli. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż sesja nie jest miejscem do 

omawiania spraw technicznych. Dodał iż przyjmuje sugestie radnego J. Niezgodzkiego. 

Pikulski Adrian – Sołtys Sołectwa Mirocin Średni, skierował pytanie do Burmistrza 

Kożuchowa i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Pana Andrzeja Staroszczuka - zapytał, 

jakie zostaną poczynione kroki w kierunku zasłonięcia, na czas imprezy otwarcia boiska 

„Lubusik”, zrujnowanego obiektu sklepu w Mirocinie Średnim. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż sesja nie jest forum do załatwiania 

tego typu spraw. 

Staroszczuk Andrzej – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, iż dziwi się, 

ponieważ, kiedy obiekt był dewastowany, to mimo wielokrotnych rozmów, Sołtys nie 

reagował. W chwili obecnej trwają procedury w tej sprawie w których Sołtys dobrze się 

orientuje. Dodał, iż dziwi go sposób załatwiania sprawy ponieważ  w pierwszej kolejności 

załatwiana była przez media a teraz na forum Rady. 

Pikulski Adrian – Sołtys Sołectwa Mirocin Średni, stwierdził, iż w tym przypadku inne 

sposoby nie przynoszą efektu. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, poinformował, 

iż pomimo informacji o przeprowadzanych przeglądach i uzupełnianiu braków na placu zabaw 

w Radwanowie są uszkodzone elementy. Zapytał, czy w Radwanowie wykonany był przegląd 

placu zabaw. 
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Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił iż przegląd był wykonany. Natomiast 

prace nie zostały jeszcze wykonane.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, czy  

w roku ubiegłym przegląd placu był wykonany, bo elementy placu nie były naprawiane. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, iż przegląd był wykonany. Sprawa 

zostanie sprawdzona.  

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał pismo pracowników Szkoły 

Podstawowej w Broniszowie. /Pismo w załączeniu./ 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał odpowiedź na pismo 

pracowników Szkoły Podstawowej w Broniszowie. /Pismo w załączeniu./ 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał pismo Urzędu 

Marszałkowskiego dot. udzielenia dotacji na remont zabytkowego zamku w Broniszowie. 

/Pismo w załączeniu./ 

Dusza Zbigniew – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał interpretację przepisów 

podatkowych w zakresie finansowania radnym z budżetu JST kosztów rozmów telefonicznych 

i dostępu do Internetu. /Pismo w załączeniu./ 
 

Do pkt.10 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady dziękując 

wszystkim za udział w sesji. 

 

Sesję zakończono o godzinie 18.00 

 

Protokołowała                                  Przewodniczący  Rady Miejskiej 

  

 Kinga Kukuć                                       Zbigniew Dusza 

 

 


